

## Environment and Sustainability Policy



KEO International Consultants is totally committed to the protection and enhancement of the environment and the sustainability of natural resources. Environmental and sustainability management is a major component of KEO's business strategy and will be a principal consideration in respect of all of the company's work activities. KEO management will provide the leadership, motivation and the necessary resources to effectively manage environmental protection and efficiently achieve optimum sustainability by:

- Complying with all applicable laws, regulations and statutory obligations relating to environmental issues
- Generating a culture of environmental and sustainability understanding and awareness at all places of work.
- Eliminating waste and controlling the excessive use of energy, water and other resources.
- Reducing carbon emissions to the lowest possible levels.
- Implementing end of life strategies such as recycling and re-using regarding all work and procurement planning and activity.
- Eliminating or mitigating the environmental impact of work activities including the control of noise, dust and vibration and preventing contamination and pollution of the air, water and land.
- Competently managing and controlling all waste including special waste.
- Making contingencies to manage and control any environmental mishap or incident.
- Providing quality environmental and sustainability advice, information and solutions to all employees, clients, stakeholders and other interested parties.
- Identifying, reporting, investigating and resolving all environmental incidents and nonconformances.

KEO will comply with and generally exceed environmental and sustainability statutory obligations and requirements including local initiatives and guidance.

KEO Sustainability and Environmental Policy will be reviewed at least annually and revised as necessary.

**Donna Sultan**  
President and Chief Executive Officer  
KEO International Consultants



### سياسة لحماية البيئة وتحقيق الاستدامة

تلتزم كيو إنترناشيونال كونسلتنس التزاماً كاملاً بحماية وتحسين البيئة ومواردها الطبيعية وضمان استدامتها إذ تعتبر إدارة حماية البيئة وتحقيق الاستدامة من أهم عناصر الخطط الاستراتيجية لأعمالها، فضلاً عن أنها ستشكل محوراً رئيسياً لكل ما يتعلق بأعمال الشركة وأنشطتها. وتقدم إدارة كيو التوجيه والتحفيز إلى جانب الموارد اللازمة من أجل إدارة حماية البيئة بكفاءة وفعالية وتحقيق هدف الاستدامة وذلك من خلال تبني الإجراءات التالية:

- الالتزام بكافة القوانين واللوائح والأحكام القانونية التي تتعلق بالقضايا البيئية.
- نشر الوعي الثقافي - في جميع أماكن العمل - حول البيئة والاستدامة.
- العمل على تقليل نسبة النفايات وتنظيم الاستهلاك المتراد للطاقات والمياه والموارد الأخرى.
- تقليل الانبعاثات الكربونية إلى أقل المستويات الممكنة.
- تطبيق الاستراتيجيات اتجاه المواد عند انتهاء صلاحيتها مثل آليات إعادة التدوير أو إعادة الاستخدام في جميع الأنشطة وتخطيط الأعمال والمشتريات.
- الحد أو التخفيف من التأثيرات البيئية التي تنتج عن ممارسة الأعمال بما في ذلك التحكم في الضوضاء، والغبار والاهتزاز ومنع تلوث الهواء والتربة والمياه.
- الإدارة والرقابة الجيدة لكافة أنواع المخلفات بما فيها النفايات الخاصة.
- وضع الخطط الطارئة لإدارة الحوادث أو المشاكل البيئية ومراقبتها.
- تزويد كافة الموظفين والعملاء والمساهمين والأطراف المعنية الأخرى بالتوصيات والمعلومات والحلول المتعلقة بالبيئة وتحقيق الاستدامة.
- تحديد كافة الحوادث البيئية وجوانب عدم الالتزام والإبلاغ عنها ودراستها وتقديم الحلول المناسبة.

إن حرصنا على حماية البيئة وتحقيق الاستدامة يفوق الاكتفاء بالالتزام بكافة الأحكام التشريعية لذلك بما فيها المبادرات المحلية والإرشادية.

سيتم مراجعة سياسة كيو لحماية البيئة وتحقيق الاستدامة بصورة سنوية على الأقل وإجراء التعديلات اللازمة عليها.

دونا سلطان

الرئيس والمدير العام التنفيذي

كيو إنترناشيونال كونسلتنس